

Cedarbrook Golf and Country Club

Le club de loisire et de golf de Cedarbrook



Cedarbrook Golf and Country Club is located in the foothills of the Laurentian mountains thirty miles north of Montreal. It was founded by a group of nine businessmen from Montreal in 1958. They retained the

services of renowned golf course architect Howard Watson to design and construct 18 holes on two hundred acres of rolling land through which the meandering Jordan River flows. The course was opened in 1959 serving 275 senior members and their families.

Over the years, there has been a continuing evolution of Cedarbrook Golf Course with the addition of extensive drainage installations, a fully automatic irrigation system, green reconstruction and a comprehensive cart path system that is asphalted throughout the course. Cedarbrook has one of the largest fleets of electric golf carts in Canada with eighty-five canopied carts in service.

In 1981 a million dollar expansion and renovation to the club house and golf course was initiated. This project has greatly enhanced the facilities available to the members.

Doug Meyer, a graduate of the University of Guelph, has been turf

manager since 1974. Doug's previous work experience before coming to Cedarbrook included working as a student at Carling Lake Golf Course and the Cutten Club Golf Course and, later after graduation, doing turf research at the University of Guelph's research center in Cambridge, Ontario for Dr. Clayton Switzer. Doug has been a member of the C.G.S.A. since 1973 and is a past president of the Q.G.S.A. As well, he is a certified superintendent in the United States and a Master Superintendent in Canada.

Doug is an avid golfer and has represented Canada in the Ransomes International Tournament three times. (The Canadian team won the tournament two of the three times.)

Doug is looking forward to hosting 1990 C.G.S.A. Fall Field Day at Cedarbrook (and challenges any Toronto Blue Jay fans to the same bet as last year - no credit cards accepted.)

Le Club de loisirs et de golf de Cedarbrook est situé à trente milles au nord de Montréal, dans les contreforts des Laurentides. Il a été fondé en 1958 par un groupe de neuf hommes d'affaires de Montréal. Le groupe a retenu les services de l'architecte renommé Howard Watson pour l'aménagement du parcours, situé sur 200 acres de terrains onduleux traversés par les sinuosités de la rivière Jordan. En 1959, le terrain accueillait ses 275 premiers membres et leur famille.

Au cours des années, plusieurs améliorations ont été apportées au terrain de golf de Cedarbrook: vastes installations de drainage, dispositif d'irrigation complètement automatique, reconstruction des green et réseau complet de sentier asphalté pour les voitures de golf. Cedarbrook possède d'ailleurs quatre-vingt-cinq voitures électriques,

l'un des parcs les plus importants au Canada.

En 1981, des travaux de rénovation et d'expansion d'un million de dollars ont été entrepris au chalet et au parcours de Club. Ces travaux ont grandement amélioré les installations au plus grand profit des membres.

Doug Meyer, un diplômé de l'Université Guelph, est directeur du parcours depuis 1974. Auparavant, alors qu'il était encore aux études, il travaillait au Club de Golf de Carling Lake et au Club de Golf de Cutlen. Par la suite, une fois diplômé, il a poursuivi des recherches sur les gazons au centre de recherches de l'Université Guelph à Cambridge (Ontario), sous la direction du Dr Clayton Switzer. Membre de l'A.C.S.G. depuis 1973, Doug est également un ancien président de l'A.S.G.Q. De plus, il est surintendant certifié au Etats-Unis et maître surintendant au Canada.

Doug est un mordue du golf et il a représenté le Canada trois fois au cours du tournoi international Ransomes. (Son équipe a remporté deux fois le championnat.)

Doug est très heureux d'accueillir le Grand jour d'automne de l'A.C.S.G. à Cedarbrook (et il met au défi tous les admirateurs des Blue Jays de faire le même pari que l'année dernière - aucune carte de crédit acceptée!).

